
Schriftelijke vragen Fractie PvdA-GroenLinks (artikel 32 Rvo)

Datum vraag: 13 september 2022
Datum antwoord: -
Aan de voorzitter van de raad
Onderwerp: Schuldhulpverlening en hoge energiekosten

Toelichting: De NVVK , de branchevereniging van schuldhulpverlening signaleert dat door 
de stijgende energiekosten steeds meer mensen die gebruik maken van 
schuldhulpverlening niet meer aan de voorwaarden voor die regeling kunnen voldoen. 
Hierdoor dreigen zij opnieuw in financiële problemen te komen. De NVVK hoopt dat 
koopkrachtstijging per 1 januari 2023 verlichting zal bieden maar tot die tijd zal het aantal 
probleemsituaties door het aflopen van energiecontracten toenemen.

Deze actualiteit geeft voor de fractie PvdA-GroenLinks de aanleiding voor de volgende 

vragen:

1. Hoeveel mensen in de gemeente Buren maken gebruik van schuldhulpverlening?

2. Heeft het college een beeld welk deel van deze groep in de problemen dreigt te komen door 

toenemende energiekosten?

a) Zo ja, om hoeveel mensen gaat het?

b) Zo nee, is het college bereid hier onderzoek naar te doen en de resultaten hiervan op 

korte termijn maar i.i.g. voor het einde van dit jaar met de gemeenteraad te delen?

3. Is het college het met PvdA-GroenLinks eens dat het goed is om deze mensen nog dit jaar 

tegemoet te komen (bijvoorbeeld vanuit de bijzondere bijstand) zodat zij gebruik kunnen 

blijven maken van schuldhulpverlening?

a) Zo ja, zijn hiervoor voldoende middelen beschikbaar?

b) Zo nee, welke andere oplossingen ziet het college om te voorkomen dat deze mensen 

uit de schuldhulpverlening vallen?

Ik verzoek u deze vragen binnen de daarvoor gestelde termijn te beantwoorden.

Naam en ondertekening:  Mary-Ann Arentz, raadslid PvdA-GroenLinks



De beantwoording van het college:

1. Hoeveel mensen in de gemeente Buren maken gebruik van schuldhulpverlening?

➢ Op 1 oktober 2022 liep er voor 66 huishoudens in de gemeente Buren een 
schuldhulpverleningstraject. Daarvan zijn 41 huishoudens door de rechter onder 
beschermingbewind gesteld. 

2. Heeft het college een beeld welk deel van deze groep in de problemen dreigt te komen 
door toenemende energiekosten?
a) Zo ja, om hoeveel mensen gaat het?
b) Zo nee, is het college bereid hier onderzoek naar te doen en de resultaten hiervan 

op korte termijn maar i.i.g. voor het einde van dit jaar met de gemeenteraad te 
delen?

➢ Van 4 huishoudens met schuldhulpverlening is sinds 1 juli 2022 het voorschot aanmerkelijk  
verhoogd. Van de overige huishoudens schuldhulpverlening bleef het voorschot gelijk. Dit 
komt omdat de meeste huishoudens in een traject schuldhulpverlening een contract 
hebben met een vaste energieprijs. Als huishoudens onder bewind komen, zorgt de 
bewindvoerder (vrijwel altijd) voor een contract met een vaste energieprijs (als dat nog niet 
het geval is).
Van onze inwoners in de schuldhulpverlening zijn er (nu) nog geen mensen in problemen 
gekomen door een hogere energierekening. Dit komt omdat in deze 4 gevallen de 
verstrekte energietoeslag toereikend is. 

Aanvullende informatie over ook inwoners zonder schuldhulpverlening:
We krijgen maandelijks overzichten van alle nutsbedrijven die opereren in onze 
gemeente. Daarop kunnen we zien welke mutaties er plaatsvonden in de 
voorschotten voor energie die inwoners betalen aan die nutsbedrijven. Is het 
energievoorschot meer dan € 400,-- per maand én is er een maand (of meer) 
achterstand? Dan nemen we contact op met die inwoners (telefonisch of per mail). 
Van 1 juli tot 1 oktober was dat 5 keer het geval. 
Via het Bureau Kredietregistratie (BKR) krijgen we maandelijks een overzicht van 
alle huishoudens met een nieuwe betalingsachterstand (dat kan zijn: huur, energie, 
ziektekosten, postorderbedrijf of iets anders). Bij een huurachterstand en/of een 
meervoudige achterstand, gaan we op huisbezoek en bieden die inwoners 
schuldhulpverlening aan.
In het geval van een enkelvoudige (dus één enkele betalings)achterstand (niet 
zijnde de huur) krijgen inwoners van ons een brief. Hierin bieden we die inwoner 
aan om gebruik te maken van onze schuldhulpverlening. 

3. Is het college het met PvdA-GroenLinks eens dat het goed is om deze mensen nog dit 
jaar tegemoet te komen (bijvoorbeeld vanuit de bijzondere bijstand) zodat zij gebruik 
kunnen blijven maken van schuldhulpverlening?
a) Zo ja, zijn hiervoor voldoende middelen beschikbaar?
b) Zo nee, welke andere oplossingen ziet het college om te voorkomen dat deze 

mensen uit de schuldhulpverlening vallen?

➢ Op dit moment is er in onze gemeente (nu nog) geen noodzaak om huishoudens financieel 
extra tegemoet te komen. Deze huishoudens krijgen (ambtshalve) voor 2022 / 2023 
namelijk € 2.600,-- energietoeslag ter compensatie van de gestegen energiekosten. 
Daarnaast werkt de regering aan een prijsplafond voor energiekosten. Dat prijsplafond gaat  
(waarschijnlijk) in op 1 januari 2023 in. We verwachten dat met deze maatregelen onze 
schuldhulpverleningstrajecten niet in gevaar komen.


